
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 11. juni 2020 stillet følgende spørgs-

mål nr. 1289 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Stinus Lindgreen (RV). 

 

Spørgsmål nr. 1289:  

”Hvor ofte har man verificeret ægtheden af en underskrift på samtykkeerklæringer 

til deltagelse i videnskabelige forsøg de seneste år?” 

 

Svar: 

Sundheds- og Ældreministeriet har til brug for besvarelsen indhentet bidrag fra Dan-

ske Regioner, som bl.a. har oplyst følgende: 

 

”RegioŶerŶe oplyser, at der hidtil ikke har været situatioŶer, hvor der er opstået 
behov for at skulle verificere ægthedeŶ af eŶ uŶderskrift.” 

 

Ministeriet har ligeledes indhentet bidrag fra Lægemiddelstyrelsen, som bl.a. har op-

lyst følgende: 

 

”LægeŵiddelstyrelseŶ kaŶ […] oplyse, at styrelsen endnu ikke har set elektroniske 

samtykkeerklæringer ved de inspektioner, som Lægemiddelstyrelsen har foreta-

get. Der har alene været tale om papir-versioner med håndskrevne underskrifter. 

Lægemiddelstyrelsen finder, at der kan bruges elektroniske løsninger, så længe det 

er betryggende i forhold til GCP-principperne.” 
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